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مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری کرمانشاه مطرح کرد:

فعالیت 9 دفتر تسهیل گری اجتماع محور در کرمانشاه
ســپهرغرب، گروه خبــر: مدیــرکل دفتر امور 
از فعالیت  اجتماعی و فرهنگی استانداری کرمانشاه 
9 دفتر تســهیل گری توسعه محلی اجتماع محور در 

این استان خبر داد.
فریبــرز نجفی مهر دراین بــاره اظهار کــرد: در مناطق 
لــزوم  رســمی  غیــر  ســکونتگاه های  و  حاشیه نشــین 
توانمندسازی احساس می شد که البته توانمندسازی نباید 
در مباحــث کاربردی و فنی این مناطق خلاصه شــود؛ بر 
همین مبنا وزارت کشــور و اســتانداری درصدد راه اندازی 

دفاتر تسهیل گری برآمدند.
وی افزود: در فرآیندهای اجتماعی حاکم بر این موضوع 
توانمندســازی ســکونتگاه های غیر رســمی تأثیرگذاری 
بیشــتری دارد که البته بدون جلب مشارکت مردم در این 

مناطق نخواهیم توانست کاری از پیش ببریم.
مدیــرکل دفتر امــور اجتماعی و فرهنگی اســتانداری 
کرمانشــاه گفــت: طبــق تصمیــم وزارت کشــور برخی 
استان هایی که حاشیه نشــینی به مسائل حاد تبدیل شده، 
به صورت پایلوت برای تأســیس دفاتر تسهیل گری انتخاب 
شــوند و دفاتر مذکور در شــهرهایی از این اســتان ها که 

آسیب های اجتماعی بالاتری دارند، راه اندازی شود.
این مقام مســئول تصریح کرد: در اســتان کرمانشاه 9 
دفتر تسهیل گری فعالیت می کنند که 6 دفتر در شهرستان 
کرمانشــاه، دو دفتر در اســلام آباد غرب و یک دفتر هم در 

هرسین است.
نجفی مهر با بیان اینکه هر دفتر تسهیل گری امورات دو 
محله را در دســتور کار قــرار می دهد، بیان کرد: این دفاتر 
با حضور کارشناســان متخصص در رشته های روانشناسی، 

جامعه شناسی و اقتصاد تشکیل شده است.
وی خاطرنشان کرد: در وهله نخست این دفاتر به صورت 
خانه بــه خانه و کوچه بــه کوچه اطلاعــات میدانی را از 
وضعیت اجتماعی و اقتصادی این محلات جمع آوری کردند 

و درنهایت یک بانک اطلاعاتی بسیار قوی جمع آوری شد.
مدیــرکل دفتر امــور اجتماعی و فرهنگی اســتانداری 
کرمانشــاه تصریح کرد: در سطح شهرستان کرمانشاه دفتر 
تسهیل گری برای پیگیری امورات اهالی محلات جعفرآباد، 
دولت آباد، شــاطرآباد، آناهیتــا، چقامیرزا، باغ ابریشــم و 

حکمت آباد فعال شده اند.
این مقام مســئول افزود: تا زمانی که اعتقادی به حضور 
ســازمان های مردم نهاد نباشــد، دولت به تنهایی نمی تواند 
مشــکلات مردم را حل کند؛ درنتیجه باید به سمتی رویم 
کــه امورات را بــه نخبگان مردمی در هیئت اندیشــه ورز، 
خیرین، اعضای کانون مســاجد، هیئت های مذهبی و غیره 

واگذار کنیم.
نجفی مهر گفت: رسالت دفاتر تسهیل گری اجتماع محور 
کردن فعالیت های محلات اســت، بــر همین مبنا درصدد 
هســتند با محوریت معتمدیــن، گروه های مختلف این امر 
را ســازمان دهی کنند و در این راستا نیز بسیاری از مردم 
به ســمت این گروه ها برای حل مشــکلات و رسیدگی به 

معضلات روی آورده اند.
وی بــا تصریح بــر اینکه دفاتر تســهیل گری به دلیل 
وجود گروه های مردمی بســیار مؤثر عمل کرده اســت، 
افــزود: این دفاتر در برخی محلات زمینه اشــتغال افراد 
خودسرپرســت و بی سرپرســت را در حــوزه فرش بافی، 
نســاجی و صنایع دســتی فراهــم کــرده؛ همچنین در 

برگــزاری کلاس های آموزشــی زندگی پایدار و ســبک 
زندگــی خوب عمــل کرده اند، به گونه ای که مشــکلات 
محلــه به جــای ارجاع بــه دســتگاه قضائــی، در محله 

می شود. حل وفصل 
مدیــرکل دفتر امــور اجتماعی و فرهنگی اســتانداری 
کرمانشــاه با اعلام اینکه دفاتر تسهیل گری ظرف یک ونیم 
سال اخیر راه اندازی شده است، بیان کرد: تأثیرگذاری این 

دفاتر در آینده بیشتر خواهد شد.
این مقام مسئول گفت: معضلات اجتماعی در هر محله 
ازجمله بیکاری، طلاق، اعتیاد و غیره متفاوت است و شکل 
خاصی دارد و در این میان مهاجرین در توسعه آسیب های 

وارده نقش زیادی داشته اند.
نجفی مهر عنــوان کرد: مردم اســتقبال خوبی از دفاتر 
تســهیل گری به عمل آورده اند، بنابراین اگر به آن ها اعتماد 
شده و فضای مشارکت داده شود، توفیق بیشتری خواهیم 
داشت؛ چراکه مردم ســکونتگاه های غیر رسمی در آرزوی 
توانمند شــدن هســتند و دســت یاری به ســمت دفاتر 

تسهیل گری دراز می کنند.
وی با بیان اینکه در بررسی های انجام شده توفیق دفاتر 
تســهیل گری بالا ارزیابی شــد، گفت: اثربخشی این دفاتر 
سبب شده از ســوی وزارت کشــور مجوز راه اندازی دفاتر 

تسهیل گری در سایر شهرستان های استان نیز صادر شود.
مدیــرکل دفتر امــور اجتماعی و فرهنگی اســتانداری 
کرمانشــاه بیان کرد: در ایــن دفاتر از نیروهــای جوان و 
متخصص اســتفاده می شــود، به گونه ای کــه در هر دفتر 
تسهیل گری حدود 6 نفر بومی به صورت مستقیم استخدام 

شده اند.

پنجرهاستانها
مسجدی کهن در بروجرد

مســجد جامــع بروجرد یکی ازکهن ترین مســاجد غرب ایران اســت. بخــش قدیمی این بنا شبســتان جنوبی و گنبد آن اســت که همانند 
چهارطاقهای زمان ساســانیان ســاخته شده. نقشه مسجد از نوع یک ایوانی است و از یک قســمت وسط به ابعاد10×10و دوقسمت طرفین به 
ابعاد20×10مترتشــکیل شــده است ارتفاع گنبد آن که در وسط بنا ایجادشده تا کف مسجد نزدیک به20 متر است. و زمان ساخت آن به عهد 

سلجوقی برمی گردد.

مسائل »کرمانشاه 2020« 
به وزارت خانه ها می رود

ســپهرغرب، گروه خبر: استاندار کرمانشاه گفت: 
باید تلاش کنیم به رویداد »کرمانشــاه 2020« یک 
بعُد فرااستانی و ملی ببخشیم و مسائل و مباحث این 

رویداد مهم را در سطح وزارت خانه ها دنبال کنیم.
هوشنگ بازوند روز گذشته در نشست شورای برنامه ریزی 
استان اظهار کرد: تشکیل شورای سیاست گذاری کرمانشاه 
2020 یک اتفاق خوب اســت که سبب مدیریت بهتر این 

رویداد بزرگ و بین المللی می شود.
وی افزود: طی یک ســال اخیــر برنامه ریزی های خوبی 
از سوی میراث فرهنگی اســتان در مورد کرمانشاه 2020 
انجــام شــده و در حوزه عمرانــی نیز بــرای فراهم کردن 

زیرساخت های آن کارهای زیادی صورت گرفته است.
استاندار کرمانشــاه تأکید کرد: در گام بعدی باید تلاش 
کرد به این رویداد یک بعُد فرااســتانی و ملی ببخشــیم و 
مســائل و مباحث مهم آن را در سطح وزارت خانه ها دنبال 

کنیم.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود لــزوم اهمیت 
پرداختــن بــه مســائل و آســیب های اجتماعی توســط 
دســتگاه های مختلف را یادآور شــد و گفت: در زیر پوست 
شهر و به ویژه مناطق حاشیه نشین مسائل و مشکلاتی هست 

که باید بسیار جدی گرفته شوند.
نماینده عالی دولت در استان تأکید کرد: درصورت عدم 
توجه لازم، این گسل های اجتماعی در مواقع مختلف فعال 

شده و تبدیل به بحران می شوند.
بازوند اظهار کرد: دســتگاه های مختلف بایــد پرداختن به 
آسیب های اجتماعی را در اولویت های پژوهشی خویش قرار دهند.
وی همچنیــن عنوان کرد: انتقال ضایعات فروشــی ها به 
بیرون شــهر کرمانشــاه یک تصمیم خوب است، اما پیش 
از اجــرای آن باید با انجام کارهــای فرهنگی و اجتماعی، 

بسترهای لازم را مهیا کرد.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتاندار کرمانشــاه نیز 
گفت: کرمانشــاه 2020 رویدادی مردم محور است و بخش 

دولتی نقش هماهنگ کننده دارد.
مهرداد ســالاری افزود: رویداد بین المللی 2020 در یک 
بازه زمانی یک ســاله برگزار می شود، اما ثمرات و برکات آن 
برای اقتصاد و اشتغال استان کرمانشاه در سال های بعد هم 

تداوم خواهد داشت.
وی بیان کرد: کرمانشــاه 2020 یک رویداد مردم محور 
اســت و کارها بــا محوریت مردم و گروه هــای مردم نهاد و 
بخش خصوصی انجام می شــود و بخــش دولتی تنها نقش 

هماهنگ کننده دارد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمانشاه تأکید کرد: 
فرمانداران اگر  خواهان بهبود وضعیت اقتصادی شهرستان های 
تحت مدیریت خویش هستند، باید پروژه ها را با هدف تقویت 

زیرساخت های گردشگری روستایی اجرایی کنند.
سالاری با اشاره به اینکه گردشگران در رویداد کرمانشاه 
2020 به  دنبال ســیاحت ســازه های مدرن نیستند، اظهار 
کرد: گردشگران به  دنبال دیدن هویت، فرهنگ و اصالت های 

فرهنگی و معماری بومی جوامع روستایی هستند.

آغاز فعالیت سامانه پایش تصویری 
در جاده های روستایی اشترینان

ســپهرغرب، گروه خبر: بخشدار اشترینان گفت: 
فاز نخست ســامانه پایش تصویری با هدف ارتقای 
امنیت جاده های روستایی و تسریع در ارائه خدمات 
به ویژه هنگام بــارش برف و کاهش هزینه های تردد، 
به صورت پایلوت در روستای کوشکی این بخش آغاز 

به کار کرد.
مقداد صارمی روز گذشته افزود: جاده روستای کوشکی 
علیا و ســفلی هشت روستای دیگر این بخش را زیر پوشش 
قــرار می دهد که با فاصله 40 کیلومتری آخرین روســتای 

بخش اشترینان است.
وی اظهــار کــرد: فاز هــای بعدی اجرای طــرح پایش 
تصویری در جاده های روســتای شهید بروجرد، ونایی، توده 

زن، جعفرآباد، شب ماه و جوجه حیدر اجرا خواهد شد.
این مقام مســئول بیان کرد: برای اجرای این طرح 700 
میلیون ریال از محل اعتبارات دهیاری ها هزینه شده است.
بخشدار اشترینان اضافه کرد: مدیریت بحران در حوادث 
غیر مترقبه، محدوده طرح ترافیک، برنامه ریزی درخصوص 
جابه جایی مســافر بین شــهری و کمک بــه خدمات امور 

امدادی از ویژگی های سامانه پایش تصویری است.
این بخش دارای 39 روســتا با 40 هزار تن جمعیت است 
که با توجه به برف گیر بودن این روستاها، نصب پایش تصویری 

نقش مهمی در کنترل جاده ها و امدادرسانی سریع دارد.

خبــر

کشف بیش از 46 میلیون ریال 
پول تقلبی در کرمانشاه

انتظامی استان  ســپهرغرب، گروه خبر: فرمانده 
کرمانشــاه از کشــف 46 میلیون و 500 هزار ریال 
چک پول تقلبی در کرمانشــاه و دستگیری چهار نفر 

با تلاش مأموران پلیس خبر داد.
ســردار علی اکبر جاویــدان ظهر روز گذشــته در جمع 
اصحاب رسانه اظهار کرد: مأموران کلانتری 11 مرکز درحال 
گشــت زنی بودند که یکی از شــهروندان به آن ها مراجعه و 
عنــوان کرد که 400 دلار از شــخصی بابــت انجام معامله 
دریافــت و پس از مدتی متوجه شــده  که مبلغ 40 میلیون 

ریال از آن جعلی است.
وی ادامه داد: مأموران با دریافت این گزارش به ســرعت 
جســتجوی خود را آغاز و با راهنمایی فرد شــاکی موفق به 
شناسایی متهم که به وسیله یک دستگاه خودروی پژو 405 

قصد فرار داشت، شدند و او را دستگیر کردند.
فرمانده انتظامی استان کرمانشاه ادامه داد: در مأموریتی 
دیگر مأموران کلانتــری 17 بعثت از توزیع پول های تقلبی 
توسط دو نفر در خیابان کاشانی مطلع و دستگیری آن ها در 

دستور کار قرار گرفت.
وی افــزود: با حضور مأمــوران در محل هــر دو متهم 
شناســایی و پس از دســتگیری آن هــا 13 قطعه چک پول 
تقلبی 500 هــزار ریالی جمعاً به مبلــغ 6 میلیون و 500 

هزار ریال کشف شد.
جاویــدان تصریح کرد: متهمانی کــه چک پول تقلبی از 
آن ها کشــف شــده بود در بازجویی ها گفتند که آن ها را از 
شــخصی در قبال فروش تبلت دریافت کرده اند که در این 
راســتا مأموران این فرد را نیز دستگیر و به کلانتری منتقل 

کردند.
رئیس پلیس استان کرمانشــاه در پایان از معرفی افراد 
دستگیرشده به دستگاه قضائی و صدور احکام لازم خبر داد.

واکسیناسیون یک میلیون و 400 
هزار قطعه طیور در لرستان

حذف کامل »نیوکاسل« در استان

طیور  اداره  رئیــس  خبــر:  گروه  ســپهرغرب، 
دامپزشکی لرســتان گفت: از ابتدای امسال تاکنون 
بیــش از 25 میلیون قطعه جوجه ریزی در ســطح 

مرغ داری های صنعتی استان انجام شده است.
عزیزاله نورالهی روز گذشــته با اشــاره بــه حذف کامل 
بیماری نیوکاســل در طیور لرســتان، اظهار کرد: از دو ماه 
گذشته تاکنون هیچ گونه گزارشی مبنی بر مشاهده بیماری 
نیوکاسل در بین طیور بومی و صنعتی استان دریافت نشده 

است.
وی خاطرنشــان کرد: از ابتدای امســال تا اواسط پاییز 
شــاهد بروز بیماری نیوکاســل در بین طیور بومی استان 
بودیــم، به گونه ای که در اثر این عارضــه حدود 280 هزار 

قطعه مرغ تلف شد.
رئیــس اداره طیور دامپزشــکی لرســتان با اشــاره به 
واکسیناســیون یک میلیون و 400 هــزار قطعه طیور علیه 
بیماری نیوکاسل در استان، بیان کرد: از ابتدای سال تاکنون 
بیش از یک میلیون مرغ در هزار و 200 روســتای اســتان 

واکسینه شدند.
نورالهی با اشــاره به شــیوع بیماری آنفلونزای فوق حاد 
پرندگان در کشور، تصریح کرد: با این وجود تاکنون علائمی 
از این بیماری در بین طیور بومی و صنعتی استان مشاهده 

نشده است.
وی ادامه داد: با توجه به فرا رســیدن فصول ســرد سال 
و احتمال شــیوع آنفلونزای فوق حاد پرندگان در اســتان، 
اقدامــات مختلف ازجمله توزیع رایگان مــواد ضدعفونی و 

واکسیناسیون طیور از روزهای گذشته شروع شده است.
رئیس اداره طیور دامپزشــکی لرســتان با بیان اینکه از 
ابتدای امسال تاکنون بیش از 25 میلیون قطعه جوجه ریزی 
در ســطح مرغ داری های صنعتی اســتان انجام شده است، 
گفت: در مرغ داری های صنعتی جوجه ها به طور مرتب علیه 

بیماری های مختلف واکسینه می شوند.

خبــر تولید68درصدذخایرقیرطبیعیکشوردریکشهرستانبنبست!
حال جاده های گیلانغرب خوب نیست

فرماندار  خبــر:  گروه  ســپهرغرب، 
قیر  معدن   24 فعالیــت  گفت:  گیلانغرب 
طبیعــی در این شهرســتان، 68 درصد 
ذخایر قیر طبیعی کشور را تأمین می کند.

کورش محمودیــان اظهار کرد: گیلانغرب با 
دو هزار و 578 کیلومترمربع مســاحت، دومین 
شهرستان وســیع استان کرمانشــاه محسوب 
می شــود، به همین میزان از ظرفیت های قابل 

توجهی برخوردار است.
وی ادامــه داد: 500 هزار رأس دام ســبک 
و ســنگین در گیلانغرب داریم که نیمی از آن 
مربوط به عشــایر خود شهرستان است و مابقی 
مربوط به ســایر اســتان ها که 6 ماه از سال را 

پذیرای آن ها هستیم.
محمودیان 68 درصد قیر طبیعی کشــور را 
از ذخایــر معادن )قیر طبیعی( گیلانغرب اعلام 
کرد و گفت: نزدیک به 24 معدن در شهرستان 
در این خصوص فعال داریم که مشــغول به کار 

هستند.
      لزوم توســعه صنایــع تبدیلی 

گیلانغرب متناسب با ظرفیت ها
محمودیــان با تأکید بر لــزوم ایجاد صنایع 
تبدیلی در شهرستان، آن را منشأ تحول عنوان 
کــرد و افزود: قالب محصــولات این معادن به 
اقصی نقاط کشور و خارج از ایران صادر می شود 
کــه ایجاد صنایع تبدیلی در این حوزه می تواند 

در کاهش آمار بیکاری مؤثر باشد.
وی ضمن دعــوت از ســرمایه گذران برای 
ســرمایه گذاری در حوزه های مختلف )معادن، 
کشــاورزی و ســایر امــورات(، تصریــح کرد: 
حمایت های تســهیلاتی را در حــوزه معادن و 
صنایع تبدیلی داریم، بروکراسی اداری را تا حد 

ممکن تسهیل کرده ایم.
ایــن فرمانــدار، گیلانغرب را بــا دارا بودن 
41 هــزار هکتار اراضی زراعــی به برکت چهار 
سد آبی، قطب کشــاورزی معرفی کرد و گفت: 
هشت هزار هکتار اراضی از این صدها مشروب 

می شود.
وی در ادامــه بــه قابلیت بازارچــه مرزی 
سومار اشــاره ای کرد و گفت: سال گذشته 48 
درصد صادرات اســتان کرمانشاه از طریق این 
مرز صورت گرفته که نزدیــک به یک  میلیارد 
و 240 میلیون دلار مبادلات مرزی داشــته که 
تأثیر بسزایی در اقتصاد و وضعیت اشتغال زایی 

شهرستان دارد.
محمودیان خاطرنشان کرد: مردادماه امسال 
مرز ســومار به صورت یک طرفه بــه بهانه های 
مختلفی از ســمت عراق بســته که با رایزنی ها 

و پیگیری های بســیار، مجدد دی ماه بازگشایی 
شــد؛ امیدواریم با تمدید مجــوز فعالیت طرف 
عراقی شــاهد فعالیت قابل توجــه این بازارچه 

باشیم.
      بازســازی در گیلانغرب به پایان 

رسیده است
وی درخصوص وضعیت بازســازی ها بعد از 
گذشت دو ســال از زلزله 7.3 ریشتری استان 
کرمانشــاه گفت: نزدیک به چهــار هزار واحد 
در جریان زلزله 7.3 ریشــتری و 6.4 ریشتری 
تخریب شــدند که بیــش از 11 هــزار واحد 
تعمیری نیز داشــتیم و می توان گفت بازسازی 

در شهرستان گیلانغرب به پایان رسیده است.
فرمانــدار گیلانغرب با بیــان اینکه بیش از 
چهار هزار واحد دامی تخریبی در شهرســتان 
داشــتیم، افزود: به همه این واحدها  تسهیلات 

داده ایم و همه  آن ها بازسازی شده است.
وی بــا بیان اینکه به 11 مســجد در این 
شهرســتان در جریان زلزله آسیب وارد شد، 
گفــت: دو میلیــارد و 200 میلیون تومان از 
طرف اســتانداری برای بازســازی مســاجد 
اختصاص یافت که بازسازی و تعمیرات آن ها 

انجام شد.
محمودیــان با اشــاره به دو هــزار و 500 
ورزشــکار ســازمان یافته در این شهرســتان، 
ادامه داد: 23 هیئت ورزشــی و 6 خانه ورزشی 
روســتایی فعال داریم که 10 سالن ورزشی نیز 
در دست اقدام و جانمایی است و امیدواریم در 

دستور کار تجهیز و راه اندازی قرار گیرد.
      خروج گیلانغرب از بن بســت با 

ایجاد جاده زله زرد
وی یکی از مشــکلات گیلانغرب را بن بست 
بودن آن خواند و افزود: در ســند چشــم انداز 
توســعه برای ایــن مشــکل پیش بینی  صورت 
گرفته که نزدیک به 167 میلیارد تومان اعتبار 
برای آن گذاشــته اند تا با ایجــاد جاده زله زرد 
)جاده ای بین بازارچه سومار و شهر گیلانغرب( 
عملًا بخش عمده ای از تجارت و تردد کامیون ها 
در این مســیر صورت گیرد کــه علاوه بر تأثیر 
به سزا بر اقتصاد شهرستان، آن را نیز از بن بست 

خارج می کند.
راه هــای  فرمانــدار گیلانغــرب وضعیــت 
مواصلاتی به این شهرستان را مطلوب ندانست 
و گفت: وضعیت راه ها خوب نیســت و یکی از 
مطالبــات درازمدت مردم اســت، اگر راه های 
مواصلاتی گیلانغرب به سمت اسلام آباد غرب و 
کرمانشاه اصلاح نشود، قطعاً مشکل ساز خواهد 

شد که نیازمند اعتبار ملی است.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان کرمانشاه مطرح کرد:

تخصیص 48 درصدی بودجه آماده سازی زیرساخت های مرزی
فعالیت وانت بارهای فاقد بارنامه از ابتدای بهمن ماه ممنوع شد

مدیرکل  خبــر:  گروه  ســپهرغرب، 
اســتان  جاده ای  حمل ونقل  و  راهداری 
درصدی   48 تخصیــص  از  کرمانشــاه 
مرزی  زیرساخت های  آماده سازی  بودجه 

خبر داد.
فریبرز کرمی در نشســت رســمی شــدن 
سه مرز »شوشــمی، شیخ صله و ســومار« که 
در اســتانداری کرمانشاه برگزار شــد، به ارائه 
گزارشــی از آخرین وضعیت رسمی شدن این 
مرزهــا پرداخــت و اظهار کرد: بر این اســاس 
برای همــه نیازمندی ها ازجمله گرفتن ســند 
برای زمین، چارت نیروی انسانی، زیرساخت ها 
و غیره درخواســت ها با دســتگاه های مربوطه 

مکاتبه شده است.
مدیرکل راهــداری و حمل ونقــل جاده ای 
اســتان کرمانشــاه گفت: در دو مرز ســومار و 
شوشمی زیرساخت های فیبر نوری آماده است، 
امــا در مرز شــیخ صله فیبر نــوری داریم و در 
دستور کار هم قرار ندارد و اگر این اقدام صورت 

نگیرد، کار ابتر باقی می ماند.
ایــن مقام مســئول عنوان کــرد: در بحث 
زیرســاخت ها تاکنــون نقطه صفــر مرزی در 
شیخ صله و شوشمی مشــخص نشده است که 
ایــن موضوع بلاتکلیــف بوده و انتظــار داریم 

حل وفصل شود.
کرمــی گفت: برای اینکــه مرزهای نام برده 
راه انــدازی شــوند باید ســایت موقــت را در 
کانکس هــا راه اندازی کنیم، ادامــه داد: به این 
منظور کانکس ها و دوربین های لازم خریداری 

شده و آماده نصب و بهره برداری هستند.
وی عدم تخصیــص 100 درصدی بودجه 
ســه میلیارد تومانی برای ســه مرز را یکی از 
مشــکلات عمده عنوان کــرد و افزود: با 48 
درصــد تخصیص پیــش بردن ایــن کار غیر 
ممکن اســت و قادر نیستیم با اسناد و اوراق 

این کار را انجام دهیم.
      فعالیت وانت بارهای فاقد بارنامه 

از ابتدای بهمن ماه ممنوع شد

مدیــرکل راهــداری و حمل ونقل جاده ای 
استان کرمانشــاه در بخش دیگری از سخنان 
خــود گفت: از ابتــدای بهمن مــاه از فعالیت 
وانت بارهای بدون بارنامه جلوگیری می شــود 
و نیــروی انتظامــی این موضــوع را کنترل 

می کند.
کرمی با اشــاره بــه اینکه تمامــی فعالیت 
ناوگان بین شــهری باید براساس بارنامه انجام 
شــود، اظهار کــرد: اخیراً صــدور بارنامه برای 
وانت بارها الزامی شده و این ناوگان باید براساس 

شاخص هایی فعالیت کند.
وی عنوان کــرد: راننــدگان و وانت بارهای 
پلاک ســفید و نارنجی که در بین شهر فعالیت 

می کنند، باید دارای کارت هوشمند باشند.
کرمــی گفت: نــاوگان مدل 78 بــه بالا و 
رانندگان 23 ســال به بالا مشــمول این طرح 
شــده و باید برای دریافت کارت هوشمند اقدام 
کنند؛ به همین دلیل تمامی مراکز صدور کارت 

هوشمند استان فعال شده است.

مدیرکل راهــداری و حمل ونقــل جاده ای 
اســتان کرمانشــاه افزود: تاکنون 708 کارت 
هوشــمند برای راننده و پنج هزار و 300 کارت 
هوشــمند برای وانت بارها صادر شده و هدف از 
طرح مذکور سامان دهی این بخش از حمل ونقل 

بین شهری است.
کرمی با اشــاره به اینکه وانت بارها از ابتدای 
بهمن ماه به بعد باید با داشــتن بارنامه فعالیت 
کننــد، عنوان کرد: از ابتــدای بهمن ماه تمامی 
نــاوگان براســاس پیمایش ســوخت دریافت 
می کننــد که البته یکی از پیش نیازها داشــتن 

کارت هوشمند است.
وی گفت: سوخت آن ها براساس نوع فعالیت 
و میزان تردد که در بارنامه مشــخص شــده، 

تخصیص می یابد.
گفتنــی اســت، در این جلســه اســتاندار 
کرمانشــاه با تخصیــص 100 درصدی بودجه 
جهــت آماده کــردن زیرســاخت در مرزهای 

شوشمی، شیخ صله و سومار موافقت کرد.

صدور بیش از 200 موافقت اصولی برای احداث مراکز بوم گردی در لرستان
میراث  مدیرکل  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
فرهنگی، صنایع  دستی و گردشگری لرستان 
گفت: طی دو سال گذشته میراث فرهنگی 
لرســتان بیش از 200 موافقت اصولی اولیه 
برای ساخت مراکز بوم گردی در استان صادر 
کرده که از این تعداد تنها مجوز ساخت برای 

30 واحد صادر شده است.
امین قاســمی اظهــار کرد: طی دو ســال 
گذشــته اداره میراث فرهنگی لرستان بیش از 
200 موافقت اصولی اولیه برای ســاخت مراکز 

بوم گردی در استان صادر کرده است.
وی بــا بیان اینکه از تعــداد موافقت اصولی 
مذکور تنها مجوز ســاخت برای 30 واحد صادر 
شده اســت، افزود: عامل اصلی این موضوع آن 
اســت که مدیران اســتان هنوز به این باور که 
تنها راه توســعه پایدار استان بحث گردشگری 

بوده، نرسیده اند.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع  دســتی و 
گردشــگری لرســتان بیان کرد: برای رفع این 
مشکل و تغیر نگاه مدیران ارشد استان جلسات 
متعــددی با آن ها برگزار کرده ایم که امیدواریم 

ثمرات آن را در آینده ای نزدیک ببینیم.
قاســمی با اشــاره به اینکه بــه افرادی که 
موفق به کســب مجوز تأسیس واحد بوم گردی 
می شــوند تســهیلات خوبی می دهیم، تصریح 
کرد: میزان این تســهیلات بــا توجه به طرح و 
مــکان اجرای آن متفاوت بوده که ســقف این 

اعتبارات برای هر فرد 6 میلیارد تومان است.
وی در بخــش پایانــی صحبت هــای خود 
خاطرنشان کرد: درحال حاضر بیش از 23 واحد 
بوم گردی در اســتان فعال بوده که در آینده ای 

نزدیک تعداد این اماکن به 35 واحد می رسد.


